
P R O T O K Ó Ł 
 

z XXV Sesji Rady Miejskiej w Szepietowie odbytej w dniu 22 czerwca 2017 r. w sali 
Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie 

 
Sesję rozpoczęto o godz. 1010, a zakończono o godz. 1230. 

 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, co stanowi 100% (zgodnie 
z listą obecności). 

 
Radni obecni na sesji: 

1. Dąbrowski Marian 
2. Pawłowska Danuta 
3. Ołdakowski Jan 
4. Jabłoński Ryszard Andrzej  
5. Sosnowska Renata 
6. Czarkowski Sławomir 
7. Niemyjski Sławomir 
8. Wojtkowski Mirosław 
9. Czartoszewski Piotr 

10. Dąbrowska Wiesława 
11. Pabich Marek 
12. Paprocki Piotr 
13. Stypułkowski Henryk 
14. Szymoniak Andrzej 
15. Żebrowska Wioleta 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1. Burmistrz Szepietowa - Pan Robert Lucjan Wyszyński 
2. Z-ca Burmistrza – Pan Michał Gąsowski 
3. Sekretarz Gminy – Pani Elwira Zaręba 
4. Skarbnik Gminy - Pani Anna Wiśniewska 
5. Z-ca Komendanta Powiatowego Policji - Pan Mojsa Adam 
6. Kierownik Posterunku Policji w Szepietowie - Pan Tomasz Grodzki 

 
Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku dziennego 

3. Informacja o protokole z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 

6. Informacja o pracy komisji w okresie między sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wysokomazowieckiemu w formie dotacji celowej.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Komendą 
Wojewódzką Policji w Białymstoku. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu miejscowego zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Szepietowo część I, Etap A. 



12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Szepietowo w latach 2017 – 2021. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIII/170/17 Rady Miejskiej w Szepietowie 
z dnia 28 marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru zajęć dla kadry kierowniczej, ustalenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli: pedagogów psychologów, 
logopedów, nauczycieli doradztwa zawodowego, nauczycieli wspomagających oraz 
nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy w szkole obowiązki określone dla 
stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz warunków i 
trybu obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli 
zatrudnionych w pełnym wymiarze zajęć. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Miejscowości Szepietowo. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do aktualizacji „Planu gospodarki 
niskoemisyjnej dla gminy Szepietowo na lata 2015 – 2020” uchwalonego uchwałą nr 
VII/41/15 Rady Miejskiej w Szepietowie podjętej dnia 24 lipca 2015 r. 

17. Odpowiedzi na interpelacje. 

18. Wolne wnioski i zapytania. 

19. Zamknięcie obrad. 

 
Przebieg obrad: 
 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Sławomir Czarkowski. 
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych na sesji oraz stwierdził, że na stan 15 radnych 
na sesji obecnych jest 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada może obradować 
i podejmować prawomocne uchwały.  
 

Ad.2.  Przewodniczący Rady zapoznał z porządkiem dziennym obrad.  
Do zaproponowanego przez Przewodniczącego porządku obrad nie zgłoszono uwag. 

 

 Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że „po raz pierwszy gościmy na sesji Komendanta 
Policji i Kierownika Posterunku w Szepietowie, w związku z tym prosiłby o zabranie głosu Z-
cę Komendanta Powiatowego Policji Pana Adama Mojsa.” 
 

 Pan Adam Mojsa - Z-ca Komendanta Powiatowego Policji stwierdził, że „od 10 lutego 
pełni w komendzie w Wysokiem Mazowieckiem funkcję Z-cy Komendanta. Dzisiaj miał być 
tutaj obecny Pan Komendant Krzysztof Woźniewski, natomiast odprawa służbowa zmusiła 
do wyjazdu i spadło na mnie abym miał okazję przed Państwem wystąpić. Szanowni 
Państwo, jak dobrze pamiętam w 2013 roku zlikwidowany został Posterunek Policji w 
Szepietowie. Nie mnie to oceniać, czy była zasadność tej likwidacji, czy też nie. Takie 
decyzje podjęto i nie będę się może nad nimi rozwodził. Natomiast dzięki staraniom tutaj i 
Państwa radnych, Pana Burmistrza, a przede wszystkim przez takie zwykłe odczucie 
społeczne, że ten posterunek jest Wam tutaj potrzebny. 17 czerwca mieliśmy tutaj taką 
przyjemność uczestniczenia razem z Państwem w odtworzeniu tegoż posterunku. Ja chce 
Państwu za ten 17 czerwca bardzo gorąco w imieniu Komendanta i swoim oraz 
funkcjonariuszy, a myślę, że również mieszkańców, podziękować za to, że ten posterunek 



mógł na nowo zaistnieć. Nie ma co ukrywać, że ten posterunek nie powstałby bez dużego 
zaangażowania pieniążków gminy w to, żeby ta infrastruktura mogła powstać i za to jeszcze 
raz serdecznie Państwu dziękuję. Jak Państwo widzieliście oprawa inauguracji tego 
posterunku miała dosyć ciekawy charakter, w kuluarach miałem okazję na ten temat 
rozmawiać. Bardzo cieszę się, że udało się nam wspólnie tą inaugurację zrobić w takim dniu 
uroczystym również dla Państwa, bo to były również „Dni Szepietowa” , wszystko to razem 
bardzo fajnie wyglądało. Szanowni Państwo posterunek to nie tylko budynek, bo ten budynek 
to tak jakby jest tylko przedmiotem, jest tylko taką infrastrukturą, która powoduje to, że 
możemy dokonywać tam określone czynności. Posterunek to ludzie, przede wszystkim 
ludzie. Ten posterunek liczy 5 etatów. Jest to Pan Kierownik tutaj obecny – starszy aspirant 
Pan Tomasz Grodzki, większości Państwu zapewne znany. Nad kandydaturą kierownika z 
Komendantem Krzysztofem Woźniewskim pochylaliśmy się bardzo długo. Jesteśmy święcie 
przekonani, że to jest osoba jak najbardziej właściwa na tym stanowisku. Pan Grodzki z 
resztą pochodzi z tej gminy, a co za tym idzie doskonale zna Państwa problemy. Poza tym w 
posterunku funkcjonują dwaj dzielnicowi, to są dotychczasowi dzielnicowi pracujący na 
terenie miasta i gminy Szepietowo i kolejne dwa etaty to służby patrolowe. Szanowni 
Państwo to co 17 czerwca mówił zarówno Pan Generał jaki Pan Minister ten posterunek 
został utworzony dla Państwa i jestem głęboko przekonany, że będzie funkcjonował tak jak 
powinien funkcjonować, że ci policjanci którzy tutaj są będą służyli Państwu, no oczywiście 
nie zawsze Ci policjanci będą mogli być tylko „dobrymi wujkami”, to wszystko zależy od 
naszych zachowań, ale przede wszystkim mają służyć społeczeństwu i tak też Szanowni 
Państwo będzie. Ja korzystając z okazji, bo to jest dla mnie też taki szczególny dzień, bo 
mogę z przyjemnością wystąpić przed Państwem. Tydzień temu mieliśmy otwarcie 
posterunku, dzisiaj jest sesja Rady Miejskiej, nie ma jeszcze problemów, które mogą tam 
gdzieś się zdarzyć. Proszę Państwa zachęcam Państwa do tego żeby wszelkie problemy, w 
których może pomóc policja były zgłaszane, czy w ramach mapy zagrożeń bezpieczeństwa, 
o której praktycznie się mówi od przyszłego roku, czy też bezpośrednio do Pana Kierownika, 
do Panów dzielnicowych, do policjantów, którzy tutaj pełnią służbę. Jest jeszcze taka jedna 
rzecz, bo ja zawsze tam gdzie mam okazje występować wszędzie zostawiam swój numer 
telefonu i tutaj też dzisiaj poproszę Państwa abyście zapisali mój numer telefonu 
służbowego. Z- ca Komendanta Powiatowego ma obowiązek przyjęcia interesantów w każdy 
poniedziałek w godz. 15-1700. Nie zawsze jest czas żeby się indywidualnie pochylić nad 
problemami każdego z Państwa. Czasami, jeżeli jesteście Państwo w ramach godzin przyjęć 
interesantów zgłaszacie problem, który był już wielokrotnie zgłaszany i żeby z Państwem 
merytorycznie rozmawiać, pochylić się rzeczowo nad problemem trzeba sięgnąć do 
dokumentów, zadać kilka pytań policjantom. Szepietowo raz że jest w bliskim sąsiedztwie 
Wysokiego Mazowieckiego, z drugiej strony Państwo na co dzień załatwiacie rożne sprawy 
na terenie Wysokiego Mazowieckiego, chociażby w instytucjach powiatowych, zachęcam 
Państwa do kontaktu  w każdy dzień tygodnia w którym pracuję, możemy się zawsze umówić 
na telefon i zawsze się postaram dla Państwa znaleźć chwilkę czasu... . Jeżeli są jakieś 
problemy, które uważacie Państwo, że warto się zainteresować z punku widzenia 
Komendanta, czy Zastępcy Komendanta Powiatowego proszę o kontakt na telefon 604 
495 658. To jest mój numer telefonu służbowego, także jeśli macie Państwo jakieś sprawy 
do załatwienia w Wysokiem, a są problemy. Jeśli macie Państwo jakieś pytania to bardzo 
proszę... . Jeden z punktów dzisiejszej sesji jest głosowanie nad kwestią zawarcia 
porozumienia z Komendą Wojewódzką Policji w Białymstoku, doskonale Państwo wiecie, że 
wiele rzeczy pomimo szczerych chęci ze strony wszystkich nie zaistnieje bez pieniążków i o 
te pieniążki chcemy tutaj Państwa prosić. Tak więc proszę o życzliwe podejście do tego 
głosowania i uchwalenie tych pieniążków na rzecz tego posterunku, aby on na początek 
mógł normalnie funkcjonować.”   
 

Ad.3. Z informacją o protokole z poprzedniej sesji zapoznał Wiceprzewodnicząca Rady 
Pani Danuta Pawłowska. 
Uwag do informacji nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie. 



 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 15 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie. 

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.4.   Radni nie złożyli interpelacji. 
 

Ad.5. Informację o pracy w okresie między sesjami złożył Burmistrz Szepietowa. Ponadto 
Burmistrz poinformował, że jest problem z realizacją zadania - Rewitalizacja pomnika POW 
wraz z zagospodarowaniem placu w Dąbrówce Kościelnej, gdyż zgłosiła się tylko jedna 
firma, która zaoferowała kwotę dwukrotnie wyższa niż my mamy środków. To postępowanie  
o zamówienie i realizację tego zadania będzie trzeba powtórzyć. „Jeśli chodzi o realizację 
inwestycji w tym okresie to pewnie zauważyliście Państwo, że w końcowym etapie jest 
budowa tej drogi powiatowej ze Średnicy w stronę Brzósk, asfalt już leży, tam jeszcze trwają 
prace przy poboczu i przy zjazdach na tym odcinku, który mieliśmy wspólnie z powiatem na 
terenie naszej gminy zrobić. Kolejna rzecz, jest w trakcie modernizacja stadionu miejskiego 
w Szepietowie, też były drobne problemy z wykonawcą, ale wydaje się, że już wszystko jest 
ustalone i te prace w tym planowanym terminie zostaną skończone. Odbył się przetarg na 
modernizację trzech odcinków dróg, które mieliśmy robić, ale niestety koszty znowu są o 
wiele wyższe niż był kosztorys. Musimy się spotkać z Komisją Rozwoju w przyszłym 
tygodniu i zastanowić się co z tym robić. Tak dla ciekawości powiem, że wszystkie drogi 
realizowane na terenie województwa są w tej chwili dwukrotnie droższe niż kosztorysy... . 
Jeśli chodzi o wnioski złożone do LGD to mamy złożone wnioski na remonty przedszkoli w 
Szkole Podstawowej w Szepietowie w Dąbrówce i w Wojnach, czekamy na rozpatrzenie tych 
wniosków oraz na zakup uzupełnienia wyposażenia do Gminnego Ośrodka Kultury w 
Szepietowie. W trakcie realizacji są dwa place zabaw w Szepietowie i w Szymborach. Mamy 
informację o tym, że została rozpatrzona większość wniosków na dofinansowanie inwestycji i 
tak: dostaliśmy dofinansowanie na drugi etap kanalizacji w Szepietowie Wawrzyńcach, 
dostaliśmy dofinansowanie to już przyszło oficjalnie na termomodernizację Urzędu 
Miejskiego. I też najświeższa informacja z tego tygodnia, dostaliśmy dofinansowanie na 
wykonanie elewacji w Środowiskowym Domu Samopomocy w Wylinach Rusi, to też dwa lata 
o to żeśmy się ubiegali, ale w tej chwili z rezerwy Wojewody te środki przyszły. I co więcej, tu 
już Pan Komendant mówił 17 czerwca odbyło się przywrócenie Posterunku Policji w 
Szepietowie. Posterunek już formalnie od poniedziałku funkcjonuje, z obsadą 5 policjantów.   
Jeszcze taka krótka informacja, gdyby ktoś z Państwa był zainteresowany to jutro tutaj przed 
budynkiem GOK-u będzie pokaz takiego wielofunkcyjnego nośnika narzędzi – komunalnego 
o zakupie którego myślimy jakby się dało uzyskać dofinansowanie z programów 
transgranicznych i on tutaj będzie wyposażony w zamiatarkę, bo resztę podobno 
wyposażenia na pokazach innych zostało zakupione na miejscu. Do nas tylko dojedzie z 
zamiatarka, ale zobaczymy. Na pewno będzie można zobaczyć nośnik, zamiatarkę, tak więc 
jakby ktoś z Państwa miał czas i chciał zobaczyć to na godzinę 13:00 zapraszamy tutaj 
przed budynek ośrodka kultury.” 
 

Ad.6. Z informacją o pracy komisji w okresie między sesjami zapoznał Wiceprzewodniczący 
Rady Pan Sławomir Niemyjski. 
W tym punkcie zabrali głos: 

- Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury... Radna Renata Sosnowska stwierdziła, że 
chciałaby poinformować, że „w ubiegłą niedzielę cała nasza komisja jak i sołtysi 
zaproszeni byli do szkoły w Dąbrówce Kościelnej na festyn Dni Rodzinny. Chciałabym 
podziękować Panu Dyrektorowi, ale widzę, że go tutaj nie ma, to na ręce naszej Wioli – 
radnej podziękować za wspaniale zaproszenie i za gościnę. 

- Radny Piotr Paprocki stwierdził, że „Pani Przewodnicząca, ja też chciałbym się odnieść do 
Pani słów, z racji funkcji radnego jak i innych które pełnię. Często jestem zapraszany na 
różnego typu uroczystości. Muszę przyznać proszę Państwa, że na ternie gminy 
Szepietowo naprawdę ludzie potrafią coś fajnie zorganizować i impreza w Dąbrówce 



Kościelnej była naprawdę na najwyższym poziomie. Również dwa tygodnie wcześniej 
była impreza w Dąbrowie Łazach i tam też mieszkańcy zorganizowali wszystko bardzo 
pięknie. Tutaj Pani Przewodnicząca, to prośba jest moja taka aby komisja się pochyliła i 
na tego typu imprezy warto byłoby dofinansować ze strony urzędu.” 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 15 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie. 

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.7. Z propozycją zmian w budżecie gminy na 2017 r. zapoznała Skarbnik Gminy Pani 
Anna Wiśniewska. 

W tym punkcie zabrali głos: 

- Radny Ryszard Jabłońskim stwierdził: „chciałbym uzyskać informacje odnośnie punktu 22 
załącznika Nr 3 – Utworzenie miejsc rekreacji i wypoczynku w miejscowości Szepietowo i 
Szymbory Jakubowięta, które to są miejsca rekreacji?” 

- Burmistrz stwierdził, że „to jest przy ulicy Piwnej w Szepietowie i w Szymborach.” 

- Radny Ryszard Jabłońskim stwierdził, „a dlaczego to jest razem łączone Szepietowo z  
Szymborami Jakubowiętami pod jedną pozycją? 

- Burmistrz stwierdził, że to był jeden wniosek do LGD, w jednym wniosku były ujęte dwa 
place”.  

- Radny Ryszard Jabłońskim stwierdził, że „jeszcze jedno – 16 punkt tego załącznika – 
budowa targowiska miejskiego w Szepietowie – „Mój rynek” przewidziana jest tutaj kwota 
1.600.000 zł, w tym 600.000 zł z dochodów własnych i  1.000.000 pozyskany z zewnątrz. I 
tutaj chcę tą uchwałę połączyć z uchwałą, którą będziemy nieco później głosować, a jest 
to uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Miejscowości Szepietowo i tutaj w 
wykazie w załączniku z inwestycjami punkt 10 – budowa targowiska w Szepietowie. Tam 
jest przewidziane 1.600.000 zł, natomiast tutaj koszt pierwszego i drugiego etapu budowy 
tego targowiska wynosi 3.396.837,36 zł. To jest wręcz ogromna suma aby wyłożyć na 
tego typu obiekt. W tym miejscu. Proszę o udzielenie informacji.” 

- Burmistrz wyjaśnił, że wartość, która jest ujęta w planie rozwoju miejscowości jest 
wartością kosztorysową. Tutaj główny element tego targowiska to jest utwardzenie i jeśli 
chodzi - biorąc pod uwagę np. koszty drogi, z Dąbrowy Dołęgi na Dąbrowe Zabłotne, na 
którą odbył się przetarg, w związku z tym, że mamy dużo firm, które zajmują się tym 
gruzem i utwardzaniem nawierzchni zakładamy, że w stosunku do kosztorysu koszty 
powinny być o 50% niższe, dlatego w budżecie planujemy kwotę tylko 1.600.000. 
Natomiast kosztorysowo tak to wyszło. I jest to I i II etap, czyli włącznie z utwardzeniem 
dróg dojazdowych i parkingów, czyli o wiele więcej niż będziemy składali ... . Tak więc 
generalnie jest to wartość kosztorysowa i w budżecie jest zaplanowana kwota, która 
zakładamy, że tyle powinno to kosztować.” 

- Radny Ryszard Jabłońskim stwierdził, że znamy problem podmokłego terenu tutaj, gdzie 
jest przewidziana targowica i problem z odwodnieniem teraz, wykonaniem kanalizacji i 
później będą to stałe koszty utrzymania tego terenu, żeby konserwować odwodnienie, 
które zostanie wykonane. Jest to kosztochłonne. I tutaj chce postawić w tym miejscu 
problem celowości, w tym miejscu akurat wykonania tarnowska. Dojazd jest 
problematyczny, w to miejsce jak również głównie koszty związane z utwardzeniem i 
odprowadzeniem wód gruntowych, także proszę o rozwagę.” 

- Burmistrz stwierdził: „po pierwsze Panie radny innej działki nie mamy. Proszę 
zaproponować inną, ja wiem, że ta jest nie najlepsza, ale innej działki gmina w tej chwili 
nie posiada, na której można byłoby to zrobić. Targowisko, które funkcjonuje w tym 



miejscu, to Pan Kierownik Posterunku będzie miał problem, bo wszyscy mają problem, to 
nie jest miejsce na targowisko. I próbujemy jakoś rozwiązać sytuację i ratować się tak jak 
możemy. Mamy pełną świadomości, że jest to teren podmokły, ale z kolei wszędzie tam 
są stawy, także nikt tam się nie utopi, bo odpływ wody jest na glinianki, jest spływ 
odprowadzony do rowu tego idącego na Średnicę. Po prostu nie mamy innego miejsca, 
bo jak gdyby tak naturalnym miejscem na targowisko wszystkim mieszkańcom pewnie 
gminy wydawałoby się, że powinien być ten plac, gdzie mamy ten nieszczęsny węgiel, ale 
plac ten w tej chwili jest własnością prywatną no i po prostu nie ma innej lokalizacji. 
Występowaliśmy tak jak Pan radny wie o różne działki: do Lasów Państwowych, kupiliśmy 
działkę od ODR-u i mamy z tym problem, Także albo tu, albo nie ma gdzie, a jest to 
jedyny nabór na targowisko z Urzędu Marszałkowskiego, gdzie jest ta kwota 
dofinansowania milion złotych na utworzenie tego targowiska. I chcielibyśmy wykorzystać 
tą szansę dofinansowania zdecydowaliśmy się, że spróbujemy zrobić tu, że jest drogo to 
wiemy, ale zakładamy, że w stosunku do kosztorysu to będzie znacznie taniej. Jeśli 
chodzi o samą wiatę handlowa to nie są to jakieś wielkie koszty, natomiast kosztochłonne 
jest utwardzenie terenu.” 

- Radna Renata Sosnowska zwróciła się z pytaniem, a czy istnieje taka możliwość, że 
skoro mamy tą działkę na ODR, to nie możemy targowisko tam zrobić? 

- Burmistrz poinformował, że tam to jest teren pod inwestycje, po drugie to nie ma jeszcze 
ważnego planu zagospodarowania. Dopiero w tym roku będziemy ją obejmowali planem, 
po trzecie to jest chyba trochę za daleko, bo jak robić tutaj to zwrócić się do ODR-u – na 
ich terenie robić. Ale nie jest to takie miejsce na dojście na piechotę, tak jak większość 
ludzi, mieszkańców Szepietowa chodzi.   

- Sołtys Szepietowa – Pan Andrzej Pietrzak zwrócił się z pytaniem – a ten plac po składzie 
drzewnym? 

- Burmistrz stwierdził, że „mówimy o tym praktycznie na każdej sesji, plac po składnicy 
drewna jest własnością Lasów Państwowych. Nasze wnioski o przekazanie tego 
zaczynając od Ministra Ochrony Środowiska, Generalną Dyrekcję Lasów Państwowych, 
Zarząd Lasów Państwowych w Białymstoku, wróciło do Nadleśniczego Rudki i 
nadleśniczy przyjechał i powiedział, że: „przecież mówiłem, że się nie da”. Także 
próbujemy teraz również zrobić plan zagospodarowania przestrzennego również na tą 
działkę, bo tam mamy z Lasami Państwowymi ustalone, że jeśli by ona w planie 
zagospodarowania byłaby pod jakąś inną działalność niż lasy państwowe, to jest jakaś 
tam szansa. Natomiast to potrwa, zanim ten plan uchwalimy to procedura potrwa około 
roku, no a naborów nie będzie. Nie ma żadnej gwarancji, że mimo, że mamy go w planie 
to my uzyskamy tą działkę. To jest w tej chwili włączone do działki leśnej, do 2007 roku 
była to odrębna działka geodezyjna wykorzystywana na składnicę drewna, tak jak 
wszyscy Państwo pamiętacie. W 2007 roku została włączona do stałego kompleksu 
leśnego. I teraz to nie jest już takie proste żeby tą działkę pozyskać. Ale wracając do 
pytania Pana radnego, to ta różnica wynika z tego, że w planie zagospodarowania jest 
wartość kosztorysowa, a w planie budżetowym jest wartość, którą zakładamy, że to będą 
rzeczywiste koszty.” 

- Radny Ryszard Jabłoński stwierdził „Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo myślę, że 
przewidywania dołożenia 2.400.000 do wykonania tego placu targowego to nie wiem, czy 
będzie stać nasz budżet gminy. Będziemy musieli zrezygnować z innych inwestycji, w tym 
dróg w przyszłym roku, czy w następnej kadencji, bo wyasygnować 2.400.000 to będzie 
duży wysiłek. Także tutaj no mam obawy, czy to na pewno trafna inwestycja przy tak 
wysokim koszcie”. 

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych i 2 wstrzymało się od głosu. 



Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2017 r,. została podjęta 

(uchwała Nr XXV/182/17 dołączona do protokołu) 
 

Ad.8. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wysokomazowieckiemu w formie dotacji celowej zapoznała Skarbnik Gminy Pani Anna 
Wiśniewska, która poinformowała, że „na poprzedniej sesji Rada w zmianach w budżecie 
zwiększyła Powiatowi środki na pomoc finansową dla Powiatu na tą drogę w Średnicy. Ta 
uchwala jest takim formalnym uzupełnieniem tamtego zwiększenia, bo żeby przekazać tą 
kwotę dotacji musi być zawarte porozumienie, no i zezwolenie Rady na podpisanie i 
przekazanie tych środków.” 
Radni nie zabrali w tym punkcie głosu. 
 

 Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta. 

(uchwała Nr XXV/183/17 dołączona do protokołu) 
 

Ad.9. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Komendą Wojewódzką Policji w Białymstoku wystąpił Burmistrz, który 
poinformował, że „chodzi tutaj o zwiększenie kwoty dofinansowania na zakup samochodu na 
potrzeby Posterunku Policji w Szepietowie. Tak jak pamiętacie Państwo na jednej z sesji 
wyraziliście Państwo wolę, żeby dofinansować w 50% zakup samochodu pod warunkiem, że 
będzie on wykorzystywany na potrzeby posterunku w Szepietowie. Posterunek już jest, no 
ale niestety przetargi, które Komenda Wojewódzka ogłosiła w wyniku te koszty samochodów 
wzrosły. Pierwotnie my zakładaliśmy, to znaczy taka była prośba policji dofinansowanie w 
wysokości 21.500 zł i na to mamy uchwałę, w tej chwili okazuje się, że 50% wartości tego 
samochodu to będzie kwota 24.000 zł, czyli 2.500 zł więcej. Ale policja wywiązała się ze 
swoich zobowiązań i posterunek uruchomiła, mylę, że i Państwo również się przychylą do 
tego abyśmy się wywiązali z tych 50% i do samochodu na potrzeby posterunku dołożyli.”    
Radni nie zabrali w tym punkcie głosu. 
 

 Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta. 

(uchwała Nr XXV/184/17 dołączona do protokołu) 

 

Ad.10. Z wnioskiem o podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej 

wystąpił Burmistrz. Burmistrz poinformował, że „zmiana tej uchwały dotyczy w zasadzie 
dodania, jednego punktu do uchwały, która była przyjęta w 2015 roku. I ma to związek z 
planowaną budową targowiska żebyśmy mogli dostać punkty przy ocenie wniosku, to w tej 
naszej uchwale Rady Miejskiej musi być zapis, że preferowani są sprzedawcy, którzy 
sprzedają produkty z własnego gospodarstwa, w związku z tym proponujemy wprowadzenie 
do tej uchwały zapisu: od wyłącznej sprzedaży produktów rolnych przetworzonych i 
nieprzetworzonych z własnego gospodarstwa rolnego – 1 zł.” Czyli jeśli rolnik przyjedzie z 
własnymi produktami, które wyprodukuje we własnym gospodarstwie to taka symboliczna 
złotówka za wystawienie stanowiska na tym targowisku i drugie zdanie, które powinniśmy 
jeszcze w tej uchwale zapisać to to, że targowisko będzie obiektem całorocznym, czyli że te 
targowisko będzie prowadzone również w zimie, bo tam będzie kryta wiata na środku tego 
placu i struktura sanitarną, która również będzie przystosowana do tego, aby w zimie można 
było z tego korzystać.”  
Radni nie zabrali w tym punkcie głosu. 



 

 Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXV/185/17 dołączona do protokołu) 

 

Ad.11. Z tematem dotyczącym uchwalenia planu miejscowego zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Szepietowo część I, Etap A zapoznał Burmistrz. Burmistrz 
poinformował, że „jest to temat, który trwa od roku 2013. Uchwala o przystąpieniu do 
opracowania do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Szepietowo 
była podejmowana w 2013 roku i część z Państwa na pewno to doskonale pamięta 
zwłaszcza Państwo radni, którzy byli w tamtej kadencji również w Radzie Miejskiej. Był ten 
temat związany z planowaną inwestycją ferm wiatrowych na dwóch obszarach na terenie 
gminy. Pomysły te spotkały się z ostrymi sprzeciwami mieszkańców, no i wówczas Rada 
Miejska zdecydowała, że trzeba opracować plan zagospodarowania przestrzennego, który 
jak gdyby uniemożliwia budowę tych dużych farm wiatrowych na tych dwóch obszarach. 
Jeden obszar to okolice Wojen i drugi tutaj Średnica w stronę Jabłoni. Tak jak Państwo 
zauważyliście minęły cztery lata od czasu kiedy te pierwsze działania były podjęte. Obecna 
Rada Miejska również stała na stanowisku, że zakaz budowy wiatraków powinien na terenie 
naszej gminy obowiązywać. W między czasie zmieniły się przepisy prawne, realia budowy 
takich inwestycji i zakaz budowy wiatraków w bliskiej odległości od zabudowań wynika teraz 
z wymogów ustawowych, niemniej jednak my ten plan zagospodarowania mamy 
opracowany i żeby zapobiec sytuacji, że ustawa się zmieni, albo ktoś będzie próbował ją 
obejść chcielibyśmy ten plan zagospodarowania przyjęć. To jest dosyć duży dokument i 
gdyby ktoś z Państwa chciał zobaczyć mapy to Pani Ewa posiada takie duże mapy z 
obszarami, które są zaznaczone na żółto z obszarami, gdzie będzie obowiązywać ten zakaz. 
Aby dokończyć procedurę prośbą moja jest taka abyśmy ten plan jednak przyjęli. Tylko 
chciałem powiedzieć, że nie jest to plan przyjęty raz na zawsze, plany miejscowe można na 
wniosek mieszkańców zmieniać na poszczególne działki, na poszczególne obszary, także 
gdyby coś się pojawiło co w planie zagospodarowania jest wskazane, że jest objęte zakazem 
a byłoby jakieś uzasadnienie żeby zmienić, to ten plan można zmienić. Natomiast żeby 
zakończyć całą procedurę myślę, że powinniśmy taką uchwałę podjąć... . I tutaj tak na 
marginesie to nie jest to coś co nam w szczególny sposób utrudni życie. Tutaj były wnioski 
Państwa radnych, niektóre tereny, niektóre działki zostały wyłączone z tego planu, 
graniczące z tymi terenami objętymi zabudową, tak żeby nie blokować możliwości 
budowania domu gdzieś w pobliżu dróg, gdzieś tam gdzie ludzie mają zamiar się budować, 
albo nam się wydaję, że mogą mieć zamiar budować. Większy problem będzie z tymi dwoma 
wiatrakami, które już mamy, ale pewnie na którejś następnej sesji będziemy na ten temat 
rozmawiać, bo to prawo działa wstecz. To znaczy w obie strony, z jednej strony zakaz 
budowy wiatraków w jakiejś tam określonej odległości od budynków, a działa też i w 
przeciwną stronę, zakaz budowy budynków w takiej samej odległości od wiatraków. I tu jest 
większy problem z tymi wiatrakami, które w tej chwili mamy, bo okazuje się, że wiatrak który 
stoi na Wawrzyńcach i na Średnicy powoduje po 2019 roku, jeśli my nie podejmiemy takich 
stosownych działań, czyli wyłączenia tych obszarów z zakresu oddziaływania tych wiatraków 
to może się okazać, że nikt nie będzie miał prawa budowania się w odległości około 1000 
metrów od tych dwóch istniejących wiatraków i dotyka to Nowych Gierałt, części Dąbrówki, 
Średnice – duży obszar gminy na wskutek tego, że te dwa wiatraki już istnieją. Ale to mamy 
jeszcze troszkę czasu żeby spróbować taki plan zagospodarowania z dopuszczeniem 
bliższej odległości niż ta ustawowa od tych wiatraków, żeby uchwalić, w ciągu najbliższych 
dwóch lat, bo po dwóch latach będzie zakaz zabudowy ze względu, że te wiatraki już 
istnieją... .”  
W tym punkcie zabrali głos: 



- Radny Ryszard Jabłoński stwierdził, że „podejmując tą uchwałę już musimy zdać sobie 
sprawę, że stawiamy bariery inwestycyjne na terenie objęte tym planem, także zajdzie 
konieczność wyłożenia środków publicznych na opracowanie planów zagospodarowania 
pod inwestycje na terenie objętym tym planem zagospodarowania przestrzennego. Także 
już teraz przygotowujemy niejako rynek pracy dla geodetów i innych firm, które będą 
zaangażowane oczywiście za odpowiednią odpłatnością i tą opłatę, te należności jako 
gmina będziemy musieli ponieść. Także należy mieć na uwadze również i te koszty które 
wiążą się z podjęciem tej uchwały. 

- Radny Piotr Paprocki stwierdził, że „w nawiązaniu do słów Pana Ryszarda w mojej ocenie 
wypadałoby przekazać mieszkańcom informację, że zakaz obejmuje budowy wszystkiego, 
nie tylko ferm wiatrowych, ale altan, budynków gospodarczych, mieszkalnych, itd. I 
uważam, że to mieszkańcy muszą wiedzieć, że my podejmujemy taką uchwałę.” 

- Radny Andrzej Szymoniak stwierdził, że „trzeba tutaj pamiętać, że nie zakazujemy. Wokół 
każdej miejscowości jest strefa buforowa, w której można się budować, przecież nikt na 
zdrowy rozum nie będzie się budował ponad 300 metrów od gospodarstwa. W każdej 
miejscowości jest strefa buforowa 300 metrów. „       

- Przewodniczący Rady stwierdził, że „Proszę Państwa trzeba się tu pochylić nad pracą 
wieloletnią. Od 2013 roku kiedy mocne lobby wiatrakowe chciały wejść na nasz teren 
społeczeństwo się jasno wypowiedziało, że nie chcemy. W tej chwili mamy tzw. koniec 
tych całych prac i myślę, że to są nie zasadne takie rozmowy... .” Jeżeli wrócimy do 2013 
roku, jeżeli mieliśmy tutaj w planach budowę 50 turbin i teraz zderzamy się z ustawą, 
kiedy mówi się, że 1200 metrów od wiatraka nie możemy nic pobudować to sobie 
wyobraźcie co by było gdyby te turbiny powstały. 1200 metrów od każdej turbiny.  

- Radny Piotr Paprocki stwierdził: „Panie Przewodniczący chciałbym się odnieść do Pana 
wypowiedzi i do radnego Andrzeja. Ja w żadnym razie nie twierdzę, że zakaz nie 
powinien być, dobrze zakaz powinien być przeciw wiatrakom, ale trzeba wytłumaczyć 
mieszkańcom, że ten zakaz obejmuje nie tylko wiatraki, lecz wszelką inną zabudowę i nic 
więcej Panie Przewodniczący”. 

- Radny Andrzej Szymoniak stwierdził, ale są wyznaczone bufory w których możemy się 
budować, wokół każdej miejscowości 300 metrów jest pas, który nie jest objęty żadnym 
zakazem zabudowy. 

- Radny Henryk Stypułkowski stwierdził, że „ jak wiecie walczyliśmy też tutaj na tej sali z 
inwestorami, którzy w pewnym momencie w swoim szczytowym zapale chcieli nam 
pobudować 70 wiatraków na terenie naszej gminy. I myśmy przyjęli taką drogę, żeby 
wzorem gminy Czyżew, żeby uchwalić plan miejscowy, który zablokuje budowę tych 
wiatraków. Ta nowa ustawa po przejęciu władzy przez koalicję prawicową z PIS-em na 
czele spowodowała, że praktycznie jesteśmy bezpieczni. Natomiast to co powiedział Pan 
Burmistrz prace zostały podjęte bez naszego sprzeciwu od 2013 roku i moim zdaniem 
należy te prace zakończyć uchwalając ten plan zakazu budowy mimo, że on wokół tych 
dwóch wiatraków wprowadza pewne obostrzenia... . Natomiast, gdyby tak się stało, że 
załóżmy władzę – wybory następne wygra inna kolacja, która będzie zwolennikami 
budowy wiatraków, to znów jesteśmy bezbronni. Natomiast uchwalając ten plan to my 
opanujemy sytuację, bo tam gdzie zechcemy, przychodzi inwestor to od nas będzie 
zależało od władz gminy, od Pana Burmistrza czy się zgadzamy, czy się nie zgadzamy. 
Nie będzie tak, nie będzie na takiej zasadzie jak te dwa wiatraki powstały, na warunkach 
tzw. warunkach zabudowy, przychodzi inwestor, rzuca dokumenty Burmistrzowi na stół i 
chce w świetle obowiązujących przepisów. Burmistrz nie ma innej możliwości jak tylko się 
zgodzić. Ja jestem za tym, mimo, że to co już zostało tu powiedziane pewne obostrzenia 
wokół tych dwóch wielkich wiatraków będą, ale to na bieżąco należy to korygować i 
zmieniać.”  



- Burmistrz stwierdził, że „w ramach uzupełnienia to co powiedział Pan radny Stypułkowski i 
Pan Przewodniczący, gdyby wtedy te 70 wiatraków powstało to my byśmy mieli zakaz 
praktycznie na terenie całej gminy, wszystkie Wojny, Warele, Wyliny, Zalesie po tamtej 
stronie, odległość tam nie więcej niż 1200 metrów od tych wiatraków. Tutaj Izdebnik 
jeszcze, Średnice wszystkie, Szymbory wszyscy byliby w oddziaływaniu ferm 
wiatrakowych i byśmy byli „ugotowani”. Nie dałoby się zrobić nic. Na szczęście to się 
okazało, że ten sprzeciw ówczesny nawet po zmianie przepisów bardzo dla gminy 
korzystny, no bo mamy problem z dwoma wiatrakami, a nie z tą cała ilością wiatraków. 
Państwo już o tym na pewno słyszeliście, te wiatraki, czy one dalej się będą kręci, czy nie 
toteż nie jest tak do końca pewne, bo nie opłaca się to ekonomicznie w tej chwili. Te firmy 
pobrały kredyty i jak zaczną bankrutować to może prądu w ogóle nie będzie, ale wiatrak 
będzie dalej stał i przepisy będą nadal obowiązywały. Czyli nawet jakieś tam potencjalne 
zyski z tych wiatraków to one były by wtedy, gdyby ten wiatrak produkował ten prąd. Jak 
on nie będzie produkował to tylko będzie problem a jednocześnie administracyjne 
zablokowanie jakiejkolwiek możliwości zabudowy. Także powtórzę o tym co mówił Pan 
radny Stypułkowski, żeby zapobiec sytuacji, że coś się zmieni, że znowu będzie jakiś inny 
pomysł na tą energię wiatrową no to my będziemy mieli pełną kontrolę nad tym, czy te 
wiatraki mają powstawać, gdzie mają powstawać, w jakich odległościach mając 
uchwalony oczywiście plan zagospodarowani przestrzennego gminy.” 

 Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (Radna Renata Sosnowska opuściła salę obrad), za podjęciem uchwały głosowało 
12 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta. 
(uchwała Nr XXV/186/17 dołączona do protokołu) 

 

Ad.12. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Szepietowo w latach 2017-2021 wystąpił 
Burmistrz. Burmistrz poinformował, że „Wieloletni Program obwiązywał na cztery lata i „w 
tym roku traci ważność, więc jak gdyby zmuszeni jesteśmy do przyjęcia kolejnej uchwały, 
która jak gdyby reguluje sprawy mieszkań będących w zasobie gminy. Jeśli chodzi o ten 
zasób mieszkaniowy gminy, to gmina posiada  w tej chwili trzy lokale mieszkalne, które są w 
ośrodku zdrowia, tak jak Państwo wiecie, oprócz tego posiadamy dwa lokale mieszkalne w 
Szkole Podstawowej w Wojnach Krupach. W jednym mieszka Pani nauczycielka, w drugim 
Pani sprzątaczka, także są zamieszkiwane przez pracowników szkoły w Wojnach. We 
wcześniejszym programie gospodarowania zasobami pewnie Państwo pamiętacie były 
lokale w Wylinach Rusi. W tej chwili w szkole, tak jak wiecie jest Środowiskowy Dom 
Samopomocy i jeden z lokatorów też już się wyprowadził i będziemy tam próbowali robić tak 
zwane mieszkanie chronione, czyli takie które będzie mieszkaniem takim awaryjnym gdyby 
się coś wydarzyło i była potrzeba żeby przez jakiś czas pomieszkał. Mieszka tam jeszcze 
jeden lokator, ale w planie zasobów mieszkaniowych my tego nie uwzględniamy, bo dla nas 
nie ukrywam najwygodniejszym byłoby żeby cały ten budynek był przeznaczony pod funkcje 
socjalne, bo tak jak mówiłem wcześniej uzyskaliśmy pieniądze od Pana Wojewody, także 
zrobimy tam elewację, ocieplenie, bo tak było w projekcie, więc ten budynek będzie wyglądał 
zdecydowanie lepiej i chcielibyśmy by w całości był związany z tą działalnością opiekuńczą i 
socjalną. W programie wpisujemy, bo mamy taki zamiar aby pozyskać lokal od PKP przy 
ulicy Mazowieckiej. Tam są dwa mieszkania, które moglibyśmy gdyby PKP na jakichś 
rozsądnych zasadach nam ten lokal przekazało, to chcielibyśmy aby te mieszkania się 
również się znalazły w zasobie gminy, bo my mieszkań socjalnych w ogóle nie mamy tak jak 
Państwo wiecie. Są rożne sytuacja, są rożne potrzeby żeby na jakiś czasowy okres 
zamieszkać, to my po prostu nie mamy takich lokali, a ciągle ludzie się zgłaszają i różne 
sytuacje życiowe zmuszają do tego żeby takich mieszkań szukać.”    
 

W tym punkcie radni nie zabrali głosu. 



 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXV/187/17 dołączona do protokołu) 

 
Ad.13. Z tematem dotyczącym zmiany uchwały nr XXIII/170/17 Rady Miejskiej w 
Szepietowie z dnia 28 marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego zapoznał Z-ca Burmistrza Pan Michał Gąsowski, 
który poinformował, że „potrzeba zmiany tej uchwały, która podejmowaliśmy na poprzedniej 
sesji wynikła z uwag nadzoru Wojewody. Mimo że ta uchwała była konsultowana z 
Kuratorium i Kuratorium taką treść nam zaopiniowało pozytywnie, nadzór Wojewody 
stwierdził, że jak określamy sieć szkół po 2019 roku przez radę, której kadencja wygasa w 
roku 2018 to w tym roku jest zbyt dużym wyprzedzeniem. Czyli delegację do tego żeby 
określać sieć szkół po 2019 roku, kiedy znikną w ogóle gimnazja powinna to zrobić rada,  
która w tym momencie jest w mocy prawa. W związku z tym ta uchwała uchyla punkt 3, który 
stanowi o tym jak będzie wyglądać sieć szkół po 1 września 2019 roku.” 
 

W tym punkcie radni nie zabrali głosu. 
 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXV/188/17 dołączona do protokołu) 

 

Ad.14. Z tematem dotyczącym podjęcia uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 
zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla kadry kierowniczej, ustalenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli: pedagogów 
psychologów, logopedów, nauczycieli doradztwa zawodowego, nauczycieli wspomagających 
oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy w szkole obowiązki określone dla 
stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz warunków i trybu 
obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli zatrudnionych w 
pełnym wymiarze zajęć zapoznał Z-ca Burmistrza Pan Michał Gąsowski, który poinformował, 
że „tutaj również pojawiły się pewne uwagi nadzoru i dotyczymy dwóch rzeczy, która była 
podejmowana na jednej z poprzednich sesji. Te uwagi to dwie podstawowe takie. Pierwsza 
uwaga to tytuł uchwały się skrócił poważnie, o całe jedno zdanie. Nadzór Wojewody uznał  w 
uzgodnieniu Kuratorium, że Rada Miejska nie powinna ustalać pensum dla nauczycieli 
uczących dzieci 6 i 5 letnie. Myśmy to zrobili, ponieważ wiele samorządów w Polsce to robi, 
mają te uchwały ważne, nikt im ich nie uchylił, natomiast u nas uchylono. Dlaczego to 
zrobiliśmy, ponieważ nauczyciele uczące dzieci 6-letnie mają tygodniowy wymiar pracy 22- 
godziny, a nauczyciele uczące dzieci 5- letnie mają ten wymiar 25 godziny. Musimy jasno 
określić jaki wymiar ma realizować nauczyciel, który pracuje w takich grupach łączonych, a 
mamy takie przypadki. Takie przypadki są w szkole podstawowej w Wojnach Krupach i w 
szkole podstawowej Dąbrówce Kościelnej. Natomiast tutaj nadzór stwierdził, że to nie jest jak 
gdyby potrzebne, bo to jest zapisane wyraźnie w ustawie jakie te pensum mają Ci 
nauczyciele. W związku z tym w nowej uchwale ten zapis został usunięty i dodatkowa była 
uwaga do załącznika Nr 2 w § 2, w którym było określone pensa nauczycieli w pełnym 
wymiarze, prowadzone były zajęcia o różnym tygodniowym wymiarze godzin. Poprzednia 
uchwała o tej treści funkcjonowała ponad 10 lat i nikt do niej uwag nie miał. Natomiast teraz 
ktoś sprawdzał to w Kuratorium i stwierdził, że zapis jest nie jasny dla niego. W związku z 
tym poszerzyliśmy ten zapis o wzór do wyliczania takiego pensum i o przykłady jak te 
godziny liczyć i to w zasadzie wszystko w tej uchwale”. 



 

W tym punkcie radni nie zabrali głosu. 
 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (radny Jan Ołdakowski wyszedł z sali obrad), za podjęciem uchwały głosowało 14 
radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta. 
(uchwała Nr XXV/189/17 dołączona do protokołu) 

 

Ad.15.  Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju 
Miejscowości Szepietowo wystąpił Burmistrz. Burmistrz poinformował, że „przedsięwzięcia 
na które będziemy starali się o dofinansowanie powinny być ujęte w planie  rozwoju 
miejscowości. Takie plany były już przyjmowane wielokrotnie dla różnych miejscowości, 
Szepietowo również taki plan miało przyjęty, natomiast pojawiły się nowe rzeczy, nowe 
pomysły inwestycyjne, nowe szanse na uzyskanie dofinansowania i żeby mieć możliwość 
skorzystania ze środków zewnętrznych musimy ten plan uaktualnić i wpisać inwestycje, które 
chcielibyśmy realizować. To jest dosyć długi dokument... . Najważniejszą część to jest taki 
załącznik z planowanymi inwestycjami. Pozwólcie, że ja tylko odczytam tą część dotycząca 
inwestycji, bo ten załącznik musieliśmy w zasadzie aktualizować. I to, że ten plan 
chcielibyśmy przyjąć na nowo wynika przede wszystkim z dwóch rzeczy: z planu budowy 
tego targowiska, które musi się znaleźć w planie rozwoju miejscowości, bo inaczej nie mamy 
prawa złożenia wniosku do Urzędu Marszałkowskiego na te milion dofinansowania i druga 
rzecz z planami gazyfikacji miejscowości, bo z pewnych informacji wiemy, że są realne 
szanse, że w krótkim czasie tutaj do naszej gminy byłby doprowadzony gaz sieciowy. 
Natomiast jak ten gaz sieciowy będzie to trzeba będzie później robić linie, łącza i również 
będziemy próbowali jakieś dofinansowanie na ten cel zrobić. Tak więc na lata 2016 – 2022 
inwestycje, które planowane są do realizacji w Szepietowie to: 

1. Zakup wyposażenia dla Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie – to wniosek jest 
złożony do LGD. 

2. Przebudowa i rozbudowa budynku zaplecza socjalno-szatniowego w celu zwiększenia 
funkcjonalności  obiektu na potrzeby rekreacji – jest w trakcie realizacji i tutaj jest 
dofinansowanie z LGD. 

3. Urządzenie terenu rekreacyjnego w przy ul. Piwnej w  Szepietowie – jest w trakcie 
realizacji. 

4. Remont i doposażenie pomieszczeń Szkoły Podstawowej im. Kard. Stefana 
Wyszyńskiego w Szepietowie pod kątem zapewnienia dobrych warunków wychowania 
przedszkolnego – są na to złożone wnioski w Urzędzie Marszałkowskim, bo o takie 
same doposażenie dążymy w szkole podstawowej w Wojnach i Dąbrówce Kościelnej. 

5. Rewitalizacja terenu w miejscowości Szepietowo (przy stawach na „gliniankach”) z 
przeznaczeniem na cele rekreacyjne – też jest planowane do złożenie wniosku o 
dofinansowanie do LGD 

6. Remont bieżni lekkoatletycznej przy Szkole Podstawowej i Publicznym Gimnazjum w 
Szepietowie – tutaj potrzeba remontu tej bieżni jest, wszyscy którzy korzystają z tego 
boiska o tym wiedza, bo ona była częściowa uszkodzona w czasie wykonywania pomp 
ciepła, ale też jest w jakiejś tam perspektywie czasu uzyskanie dofinansowania na ten 
remont.  

7. Zagospodarowanie terenu przy Gminnym Ośrodku Kultury w Szepietowie, chodzi tutaj 
o tą działkę po sąsiedzku, która chcielibyśmy zagospodarować to w ten sposób, żeby 
było takie miejsce do organizacji festynów, jakichś takich spotkań większych. Chodzi tu 



o utwardzenie i zagospodarowanie tego terenu. Również zamierzamy wystąpić o 
dofinansowanie. 

8. Przebudowa i rozbudowa ulicy Przemysłowej i Nowy Świat wraz z wykonaniem 
kanalizacji deszczowej i sanitarnej – to mamy nawet w budżecie tegorocznym 
zaplanowane, nie wiem co się uda z tym zrobić, bo mamy problem z Urzędem 
Marszałkowskim, ale czekamy na rozstrzygnięcie. 

9. Remont nawierzchni ulicy Kolejowej w Szepietowie w kierunku wsi Średnica 
Pawłowięta – no tutaj być może uda się aby to było zrobione w ramach modernizacji 
lini kolejowej. Jesteśmy po wszelkich rozmowach z PKP i to w ramach jak gdyby 
dojazdu do planowanego tunelu w Średnicy na drodze powiatowej byłaby ta ulica 
Kolejowa zmodernizowana ze środków PKP. Takie inwestycje co nie z naszych 
środków to najbardziej odpowiadają, nie ukrywam. 

10. Urządzenia targowiska miejskiego w Szepietowie „Mój Rynek” wraz z zadaszoną wiatą 
targowiska, stanowiskami na kontenery WC, utwardzeniami na dojścia, dojazdy i 
parkingi oraz infrastrukturą towarzyszącą – to co mówiliśmy wcześniej, będziemy 
próbowali uzyskać dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego  

11. Budowa parkingu typu „Park and Ride” przy ul. Mazowieckiej (obok dworca) PKP – „o 
było wspomniane o tym, przy okazji zmian w budżecie, bo ja byłem na spotkaniu w 
Dyrekcji PKP. Tam jak Państwo kojarzycie, jak się kończy działka przy drodze krajowej  
jest działka, która należy do gminy, ale nie ma na nią wjazdy. My mamy działkę bez 
możliwości zjazdu z drogi krajowej i po rozmowach z PKP, mamy to z resztę na piśmie, 
PKP wyrazi zgodę, żeby dało się tam wjeżdżać na tą działkę poprzez ten wjazd co jest 
przy dworcu. Tam pozwolą nam wjeżdżać samochodami osobowymi, tak z pisma 
wynika, że będzie ograniczenie do 10 ton. Parking przy dworcu to sami Państwo 
wiecie, że nie ma gdzie tego samochodu postawić, nawet jak się kogoś odwozi na 
pociąg to można chwile zatrzymać się na tej pętli autobusowej, ale tak żeby zostawić 
na cały dzień, to nie ma gdzie. Tam jest około 20 arów tego placu żeby to utwardzić i 
zrobić parking, no ale to pod warunkiem, że PKP podpisze z nami porozumienie i 
pozwoli nam żebyśmy mogli wjeżdżać ich wjazdem. Taką obietnicę mamy.” 

12. Przebudowa drogi krajowej nr 66 na odcinku przebiegającym przez Szepietowo – „to 
byłoby ze środków Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Pieniądze na ten 
cel są przyznane. Trwa w tej chwili opracowywanie projektu. nie wiem, czy wyrobią się 
w tym roku, ale jeśli nie w tym to na pewno w przyszłym. Także kompleksowa 
przybudowa całego odcinka od znaku do znaku, z uzupełnieniem tutaj chodnika na 
wjeździe do Szepietowa od strony Wysokiego Mazowieckiego do ulicy Lipowej i 
poszerzeniem ulicy tutaj przy wyjeździe z Szepietowa w stronę Brańska, bo ona tam 
przy cmentarzu się zwęża. Także do znaku byłaby poszerzona no i kompleksowo 
zmodernizowana. Problem się pojawił z tym, że w związku z tym, że jest to duża 
przebudowa, to według najnowszych obecnie obowiązujących przepisów Drogi 
Krajowe muszą przy okazji przebudowy drogi zrobić kanał technologiczny i to jest cały 
problem. Dlatego to się może w tym roku nie udać, czyli to taki tunel, który będzie 
można przekładać wszystkie instalacje biegnące wzdłuż drogi krajowej. I to też ma 
sens, bo później nie będą kopać, tylko po prostu jak trzeba będzie położyć kabel 
elektryczny, czy telefoniczny to już będzie gotowy tunel technologiczny. 

- Radna Renata Sanowska stwierdziła, że to może w tym miejscu zrobiliby nam 
chodnik na cmentarz. 

- Burmistrz stwierdził, że chodnik na cmentarz to robimy projekt i tak jak ustalaliśmy 
będziemy robić. 

- Radna Renata Sosnowska - tak ale jak ta droga będzie przebudowywana i 
wszystko tam będą przerabiać. 



- Burmistrz stwierdził, że niby to jest drobnostka, ale przebudowa drogi to jest 
remont i podciągają to pod prace remontowe, a wykonanie chodnika to już jest 
inwestycja. Niby w całej tej przebudowie to jest drobnostka, nawet nie chodzi tu już 
o pieniądze ale o przepisy, że muszą mieć projekty. No spróbujemy, ale raczej nie. 
Natomiast po raz kolejny będziemy występowali o to żeby na całym odcinku od 
Szepietowa do Dąbrówki żeby była ścieżka rowerowa. Ja byłem w Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Dyrektor kazał pisać ponownie, bo tak jak Państwo wiecie dwukrotnie 
dostaliśmy odmowę wykonania tej ścieżki rowerowej. Pierwsza była uzasadniona 
tym, że było za mało zdarzeń drogowych na tym odcinku, czyli, że za mało ludzi 
zginęło, a droga odmowa była taka, że jest za mały ruch rowerowy, za mało 
rowerów tam jeździ. Tylko jak w Szepietowie mówią, że jak ktoś do Dąbrówki 
rowerem się wybiera to testament powinien zostawiać, bo to jest bardzo 
niebezpieczny odcinek, dlatego nie ma ruchu. W tej chwili jest nowy Dyrektor Dróg 
Krajowych i jak gdyby deklaruje współpracę z samorządami, tak więc powtórzymy 
tą naszą prośbę.   

13. Przebudowa i remont dworca kolejowego przy ul. Mazowieckiej – jest już w tej chwili 
opracowywany projekt przebudowy tego dworca. Ja nawet próbowałem podyskutować 
z nimi, czy by się nie dało odtworzyć tego dworca, który był tu przed wojną. A tutaj nie 
wiem może ktoś z Państwa nie wie, był identyczny dworzec jak w Czyżewie. Taki duży 
z siedmioma oknami i on stał mniej więcej tutaj, gdzie jest ta pętla autobusowa, w tym 
miejscu, ale konserwator zabytków powiedział, że „no to pokażcie chociaż fundamenty, 
aby był punkt zaczepienia” – no ale tam nic nie ma. Tak więc odbudowa tego dworca 
przedwojennego się nie uda, ale remont taki kompleksowy tego dworca, który jest 
teraz. Mamy już to potwierdzone na piśmie, że będzie robiony. Tam jeszcze przy okazji 
będzie - kolej dołoży stanowisko naprawy rowerów, jakieś tam przy dworcu. Jakby ktoś 
chciał sobie napompować rower, czy coś tam naprawić to będzie to w ramach tego 
dworca i będzie jeszcze paczkomat. To jest coś takiego, że jak coś się kupuje 
internetowo to wybiera się opcję paczkomatu i ten paczkomat będzie, gdzieś tam w 
okolicach dworca zamontowany i nie trzeba będzie czekać na kuriera tylko przyjechać i 
tą swoją przesyłkę odebrać.  

14. Gazyfikacja miejscowości - my mamy w zasadzie na piśmie deklarację Polskiej  
Spółki Gazowniczej, że już przystąpili do opracowywania projektu budowy sieci 
gazowej. W tej chwili, ja tu mówiłem już wcześniej, do wszystkich firm jakie na terenie 
Szepietowa działają i nie tylko na terenie Szepietowa, ale również i w miejscowościach 
poza Szepietowem trafiły takie ankiety, gdzie właściciele firm mieli się zadeklarować, 
czy chcą gaz i w jakiej ilości. Tych ankiet spłynęło dosyć dużo, na tyle dużo, że z ich 
wyliczeń, bo to jest spółka handlowa i im się musi opłacać, ale wyszło, że tylko na 
podstawie ankiet, które wypełniły firmy na terenie gminy zrobiliby 26 km sieci gazowej, 
tak więc dosyć dużo. Ze wstępnych rysunków wynika, że główna ta nitka gazowa 
będzie szła w stronę Wojen, później z rozgałęzieniem na Wawrzyńce i Podleśne, w 
stronę Dąbrówki, na Piecki i Pułazie. Ta od Wojen później by szła w stronę Zalesia i 
Wylin i później w stronę Bryk do jednostki wojskowej, bo jednostka również zgłosiła 
zapotrzebowanie, czyli byłaby możliwość podprowadzenia dalej gazu do Dąbrowy. No i 
jest to w tej chwili na etapie wykonywania projektu i obietnice są takie, że jak ten 
projekt będzie zrobiony to nam szczegółowo określą termin kiedy ten gaz będzie 
realizowany. I wtedy będą już spotkania z mieszkańcami, z Państwem i pytania kto 
jeszcze z odbiorców indywidualnych chciałby takie przyłącze gazowe. Taką mają 
procedurę, w pierwszej kolejności duzi odbiorcy, którzy im gwarantują minimalna 
opłacalność inwestycji, a dopiero później w drugim etapie doprowadzenie gazu do 
odbiorców indywidualnych. No na szczęście nam wyszło to pozytywnie, bo Sokoły się 
ubiegały to im wyszło negatywnie, no i im nie wyszła ta inwestycja opłacalna. 
Natomiast pewnie Państwo słyszeliście Czyżew będzie robił gazyfikację, ale tym 
gazem skraplanym, czyli tym LNG. To będzie taka stacja rozprowadzania gazu 
skroplonego, która u nas jest za torami w TRAK-cie. Ta spółka która jest w Trakcie ona 



też na terenie Szepietowa pewnie by na terenie Szepietowa rozprowadziła, ale już 
poza Szepietowo pewnie nie, bo im się nie opłaca. Natomiast ta Państwowa pójdzie na 
tyle na ile będzie im się to opłacało, ale tak jak mówię dosyć duży odcinek. My dlatego 
myślimy o tym gazie sieciowym, bo on jest znacznie tańszy od gazu LNG, bo tak licząc 
cena podstawowa tego gazu rozprężonego to jest w granicach 2,30 za 1m3, a gaz 
sieciowy 1,70, albo mniej, w zależności ile tego gazu się odbiera, nawet sprzedają gaz 
po 1,50, to jest 1/3 taniej niż gazu tego LNG. I próbujemy iść w tym kierunku i są realne 
szanse żeby to się udało.” 

Radni w tym punkcie nie zabrali głosu. 
 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (radny Jan Ołdakowski wyszedł z sali obrad), za podjęciem uchwały głosowało 12 
radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta. 
(uchwała Nr XXV/190/17 dołączona do protokołu) 

 

Ad.16. Z tematem w sprawie przystąpienia do aktualizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej 
dla gminy Szepietowo na lata 2015 – 2020” uchwalonego uchwałą nr VII/41/15 Rady Miejskiej 
w Szepietowie podjętej dnia 24 lipca 2015 r. zapoznał Burmistrz Szepietowa. Burmistrz 
poinformował, że „to jest ta uchwala, o której ja Państwu wspominałem, że może się pojawić na 
dzisiejszej sesji i ma to związek z tą planowaną gazyfikacją. Jest w tej chwili nabór wniosków, 
będzie na jesieni z gospodarki niskoemisyjnej i jeśli byłyby realne szanse na to żeby ta 
gazyfikacja mogłaby u nas nastąpić w miarę szybko, czyli przed rokiem 2019, to byłaby 
możliwość żeby złożyć wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na dofinansowanie wymiany 
pieców, z obecnych na gazowe. Natomiast – no pod warunkiem, że Zarząd Gazowniczy da nam 
konkretną informację na piśmie, że gaz będzie w 2018, bo do 2019 roku ten projekt trzeba 
rozliczyć.  Natomiast podstawowym warunkiem żebyśmy mogli występować o te dofinansowanie 
to jest to aby plan gazyfikacji był dopisany w planie gospodarki niskoemisyjnej. Taki plan 
gospodarki niskoemisyjnej przyjmowaliśmy w 2015 roku, no wtedy jeszcze nie było jeszcze 
mowy o tym gazie i żadnych szans żeby to zrobić, więc zapisu tego w planie gospodarki 
niskoemisyjnej dotyczącego gazyfikacji nie mieliśmy. I teraz ta aktualizacja w planie gospodarki 
niskoemisyjnej głównie polegałaby na tym aby do tego planu wpisać gazyfikacje gminy, czyli jaki 
będzie miało wpływ założenie pieców gazowych dla ochrony środowiska tutaj na terenie gminy.... 
Nie mając takiego aktualnego dokumentu nie możemy ubiegać się ośrodki zewnętrzne.”    
W tym punkcie radni nie zabrali głosu. 
 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (radny Jan Ołdakowski wyszedł z sali obrad), za podjęciem uchwały głosowało 14 
radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała  w sprawie przystąpienia do aktualizacji 
„Planu gospodarki niskoemisyjnej dla gminy Szepietowo na lata 2015 – 2020” uchwalonego 
uchwałą nr VII/41/15 Rady Miejskiej w Szepietowie podjętej dnia 24 lipca 2015 r. została 
podjęta. 

(uchwała Nr XXV/191/17 dołączona do protokołu) 
 

Ad.17. Odpowiedzi na interpelacje nie było.  
 

Ad.18. Wolne wnioski i zapytania. W tym punkcie zabrali głos: 

- Sołtys wsi Dąbrowa Dołęgi Pan Wiesław Zaremba zwrócił się z pytaniem, czy te dopłaty 
do wymiany tych pieców to tylko i wyłącznie do gazowych, czy jeszcze i do innych? 



- Burmistrz wyjaśnił, że „to jest taki program infrastruktura i środowisko z Urzędu 
Marszałkowskiego, może też być wymiana z pieców węglowych na peletowe na przykład.  
Generalnie musi być jakiś ekologiczny. Tak więc nabór na to działanie ma być chyba pod 
koniec września i nie tylko gazowe, nie wiem jak z groszkiem, ale na pewno na pelet 
można, tak więc na różne, ważne, żeby nie były na węgiel. 

- Przewodniczący Rady stwierdził, że „też ma taki wniosek, rozmawiałem z mieszkańcami 
Stawiereje Michałowięta, między innymi z sołtysem Panem Szymborskim – chodzi o ten 
odcinek drogi między Stawiereje Michałowięta a Krasowo Wólka, nie wiem czy on jest na 
terenie gminy Szepietowo i tutaj można byłoby się porozumieć z Panem Wójtem Gminy 
Nowe Piekuty, żeby on też partycypował w kosztach i w końcu ten odcinek drogi zrobić. 
To jest odcinek między Stawierejami a Krasowem Wólka, to jest odcinek około 150 
metrów.”  

 

Ad.19. Z uwagi na brak dalszych zgłoszeń do dyskusji i wyczerpania porządku obrad XXV 
Sesji Rady Miejskiej Przewodniczący Rady zamknął obrad i zaprosił na kolejną sesję. 

 
Protokołowała 
 
Ewa Bartłomiejczuk     Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
               Sławomir Czarkowski  


